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ПРЕСКЛИПИНГ 

11 май 2021 г., вторник 

www.bgonair.bg , 10.05.2021 г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/226119-garantiran-e-dostapat-na-patsientite-do-

lekarstva-zaplashtani-ot-nzok 

 

Решено: От 1 юни всички рецепти ще бъдат само електронни 

 

Рецепти на хартиен носител ще се издават и обработват до 31 май 2021 

 

Гарантиран е достъпът на пациентите до лекарства, заплащани напълно или 

частично от НЗОК 

 

В бр. 37 от 07.05.2021 г. на "Държавен вестник" е обнародвана Наредба за изменение на 

Наредбата за допълнение на Наредба №4 от 2009 г. за условията и реда за предписване 

и отпускане на лекарствени продукти (ДВ, бр.107 от 2020 г.). 

Според измененията, рецепти на хартиен носител ще се издават и обработват до 31 май 

2021 г., съобщиха от НЗОК. Предписването и отпускането на лекарствени продукти 

само с електронни рецепти влиза в сила не по-късно от 1 юни 2021 г. 

Издадените от 1 до 6 май 2021 г. включително рецепти на хартиен носител се 

изпълняват по досегашния ред, т.е., изпълняват се и рецептурни бланки на хартиен 

носител. 

Националната здравноосигурителна каса е информирала регионалните си 

подразделения, които от своя страна да запознаят своевременно договорните си 

партньори - изпълнителите на медицинска помощ  и аптеките, за посочената по-горе 

промяна в Наредба №4. 

 

www.bnt.bg , 10.05.2021 г.  

https://bntnews.bg/news/zelenite-koridori-shte-rabotyat-ezhednevno-startira-peta-faza-

na-vaksiniciyata-1105510news.html 

 

"Зелените коридори" ще работят ежедневно, стартира пета фаза на ваксиницията 

 

Получихме всички видове ваксини, вече има ваксини по всички канали. Очакваме 

приятни изненади по отношение на кратката характеристика на продуктите. След 20 

май за "Пфайзер" ще се даде възможност ваксината да се съхранява 4 седмици, не както 

досега 7 дни. Това съобщи доц. Ангел Кунчев на брифинг на Националния 

ваксинационен щаб. 

Според него са напреднали много нещата ваксините на "Пфайзер" и на "Модерна" да се 

прилагат и върху деца. 

"Можем да стартираме вече и пета фаза през един от трите действащи канала. Ще 

правим ваксиниране в затвори, в бежански центрове. Има нужда от информационна 

кампания. Ваксините ще бъдат повече от желаещите да се имунизират в цяла Европа", 

допълни доц. Ангел Кунчев. 

По думите му "зелените коридори" ще работят ежедневно, при наличие на 

необходимите количества и няма да спират работа. 

Според доц. Ангел Кунчев в Сливен и Ямбол интересът за имунизиране е доста нисък. 

Той отбеляза, че не може да бъде предвидено какво ще се случи наесен. 

http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/226119-garantiran-e-dostapat-na-patsientite-do-lekarstva-zaplashtani-ot-nzok
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"Притеснява ме какъв ще е резултатът от Великденските празници, тъй като броят на 

хоспитализираните започва да се увеличава", каза още доц. Ангел Кунчев. 

Ние ще съдействаме на туристическия бизнес, за да има успешен летен сезон, отбеляза 

той и добави, че почти всички хора, над 90%, си слагат втора доза на ваксината на 

"Астра Зенека". 

"За районите, където има отдалечени практики и личният лекар трябва да пътува 60 

километра, ще се опитаме да съдействаме с доставката на ваксини. Но масово 

навсякъде да се разнасят ваксините до общопрактикуващите лекари не мисля, че ще е 

възможно", поясни Кунчев. 

До юли не би трябвало да има особено нарастване на случаите на COVID-19, 

прогнозира доц. Ангел Кунчев. 

От днес стартира имунизирането на лица, записани в електронния портал с РНК 

ваксина. 

 

www.dariknews.bg, 10.05.2021 г.  

https://dariknews.bg/novini/bylgariia/ek-zapochva-mashtabna-kampaniia-za-

nasyrchavane-na-vaksiniraneto-u-nas-2269943 

 

ЕК започва мащабна кампания за насърчаване на ваксинирането у нас 

 

Представителството на Европейската комисия в България започва мащабна кампания за 

насърчаване на ваксинирането срещу COVID-19 "България се ваксинира - информирай 

се, ваксинирай се, прегърни живота!", съобщиха от Представителството на ЕК у нас. 

Кампанията допълва усилията на българските здравни власти при информирането на 

гражданите за ползите от имунизирането срещу коронавирус и се осъществява с 

подкрепата на Министерството на здравеопазването и в партньорство с Българския 

лекарски съюз, Световната здравна организация, УНИЦЕФ, Националното сдружение 

на общините в България и други партньорски организации. 

Целта е с положителни послания да се насърчи и информира онази част от българските 

граждани, които все още имат колебания относно ваксинирането, както сочат 

последните социологически данни на Евробарометър. 

Според изпълняващия длъжността ръководител на Представителството на 

Европейската комисия в България Цветан Кюланов България и Европа са в решителен 

етап от борбата с пандемията. Сега, когато наличността на безопасни и ефикасни 

ваксини в ЕС е гарантирана, трябва да използваме момента максимално бързо да 

постигнем ваксиниране на поне 70 на сто от възрастното население, посочва той, 

цитиран в съобщението. Кюланов отбелязва, че поставянето на ваксина е лично и 

доброволно решение. Всеки от нас често се поддава на емоции и именно заради това 

отправяме емоционално послание към хората - да послушат сърцето си, но и да 

потърсят достоверна информация, заявява той. 

В рамките на кампанията ще се излъчват видеоклипове, послания за радиослушателите 

и други визуални комуникационни материали, благодарение на които 

Представителството на ЕК у нас се надява да ангажира българите да научат повече за 

ваксините от лекарите и от медицинските експерти. 

Масовото разпространяване на дезинформация за коронавируса и ваксините често води 

до колебания и объркване, ето защо е важно българите да се информират за своето 

здраве само от авторитетни източници. Затова Представителството на Европейската 

комисия в България събира на специална интернет страница основните факти относно 

ваксинирането срещу COVID-19. Там гражданите на достъпен и лесен за възприемане 

език ще намерят на едно място отговорите на въпросите около ваксинирането, които 

http://www.dariknews.bg/
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най-често ги вълнуват. Посочени са препратки към информационните сайтове на 

компетентните български здравни власти и на съответните европейски и международни 

организации - Европейската агенция по лекарствата, Световната здравна организация и 

др. 

 

 

www.dnevnik.bg, 10.05.2021 г. 

https://www.dnevnik.bg/bulgaria/2021/05/10/4207764_deputati_chakat_otgovor_ot_kost

adin_angelov_za/  

 

Депутати чакат отговор от Костадин Ангелов за купуването на хеликоптери 

 

Божидар Къртунов 

Има ли министерството на здравеопазването концепция как да се създаде и 

функционира системата за спешна въздушна помощ?  

Това е един от три въпроса, отправени от депутатите Александър Симидчиев и Велизар 

Шаламанов към министъра на здравеопазването в оставка Костадин Ангелов в края на 

април. Отговор е трябвало да бъде даден на 7 май, но е отложен за 14 май и така няма 

да бъде даден заради разпускането на 45-тото Народно събрание и назначаването на 

служебен кабинет от президента Радев.  

Темата за необходимостта от въвеждане на системата за спешен медицински транспорт 

по въздуха (Helicopter Emergency Medical Service или HEMS) се обсъжда от около 20 

години, но остава без действително развитие. Тя обикновено излиза на дневен ред за 

кратко покрай инциденти с туристи в планините.  

Сега очакването на отговори от Ангелов съвпада по време с инцидента с икономиста 

Владимир Каролев. 

Целта на системата HEMS е осигуряване на спешна помощ по въздух не само при 

инциденти в планините, но и при катастрофи, бедствия или аварии. "По консервативни 

оценки наличието на система за спешна въздушна помощ би спасявало около 200 

човешки живота на година", посочват Симидчиев и Шаламанов в питането си към 

Ангелов.  

"Трябва да се започне с прагматичен подход. Има предишен български опит, 

необходимо е да се види какви са били трудностите, какво е довело до проблемите и 

как могат да бъдат решени", каза Симидчиев пред "Дневник". Той се надява, че ще има 

политическа воля за задействане на процедурата по въвеждане на системата. 

България остана без медицински хеликоптер през 2019 г., когато частната "Хели ер" 

продаде и втората си машина в Грузия.  

От Министерството на здравеопазването отговориха пред "Дневник" през януари, че се 

подготвя документацията за провеждане на обществена поръчка за купуването на "поне 

един хеликоптер, осигурен с необходимото оборудване и апаратура за нуждите на 

спешната медицинска помощ, като в рамките на дейностите е включено и обучението 

на медицинските екипи". 

"Изпълнението на този проект ще послужи в дългосрочен план за основа на 

осигуряването на системата за спешна медицинска помощ с въздушен транспорт с 

покритие на територията на цялата страна", заявиха тогава от министерството. 

 

www.dir.bg, 10.05.2021 г. 

https://business.dir.bg/ikonomika/rabotata-v-pandemiya-e-struvala-na-darzhavata-nad-

180-mln-leva 
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Работата в пандемия е струвала на държавата над 180 млн. лева 

 

Ето колко е платила НЗОК от началото на годината 

 

Националната здравноосигурителна каса (НЗОК) е платила по около 53 млн. лв. през 

март и през април на медицински персонал за работа при неблагоприятни условия по 

време на извънредна епидемична обстановка. В тази сума са и средствата, платени за 

поставяне на ваксина срещу COVID-19. Това е записано в стенограмата от заседанието 

на Надзорния съвет, провело се на 22 април, на което е било обсъждано текущото 

изпълнение на бюджета на НЗОК.  За дейността през януари са били платени 36.7 млн. 

лв., а за дейността през февруари - 37.8 млн. лева. Тези средства са осигурени в 

бюджета на НЗОК чрез трансфер от бюджета на Министерството на здравеопазването, 

съобщи БТА. 

Извънредна обстановка 

Директорът на Агенцията по лекарствата: "Зелените коридори" може да продължат 

Почти равен брой излекувани и заразени с COVID-19 за денонощие, починалите - по-

малко 

Учениците от 6 и 11 клас се връщат в класните стаи седмица по-рано от планираното 

Очакваното изпълнение на плащанията в първичната и в специализираната 

извънболнична медицинска помощ към края на декември тази година е в рамките на 

заложеното в закона, е посочила Жени Начева, председател на Надзорния съвет. По 

думите й се очаква надвишаване на плащанията за дентална помощ. 

Ако извънредната епидемична обстановка не бъде удължена, независимо от това 

съществува нормативното изискване, че три месеца след приключването й, са валидни 

критериите за заплащане за работа при неблагоприятни условия, което означава, че 

общото бюджетно въздействие на тези средства за три месеца възлиза на около 129 

млн. лв., е допълнила Начева. 

Членовете на Надзорния съвет не са подкрепили предложението на Българския 

лекарски съюз отделно да се дават средства за пулмолозите, работещи в диагностично-

консултативните центрове /ДКЦ/. Доводът за това е бил, че средствата се предоставят 

на ръководствата на ДКЦ, които след това ги разпределят. 

 

www.clinica.bg , 10.05.2021 г.  

https://clinica.bg/16797-Po-niska-cena-za-PCR-v-RZI 

 

ПО-НИСКА ЦЕНА ЗА PCR В РЗИ 

 

90 лв. вместо сегашните 130 ще бъде таксата, която ще се плаща на регионалните 

здравни инспекции и НЦЗПБ. Намалението е залегнало в промени в тарифите, 

подготвени от МЗ. Същевременно се регламентират таксите на 5 нови методи за 

изследване в НЦЗПБ. 

Намалението на тарифата на PCR e във връзка с настъпила промяна в стойността на 

използваните материали за извършването на лабораторния анализ от НЦЗПБ и 

регионалните здравни инспекции, става ясно от мотивите на МЗ. 

Същевременно се регламентират такси 

на 5 нови високоспециализирани методи за извършване на лабораторни анализи от 

страна на Националния център по заразни и паразитни болести. Първият е свързан с 

изследване за антитела за КОВИД и нарича - Доказване на IgM или IgA или IgG 

антитела срещу SARS-CoV-2 с ELISA, за клас имуноглобулини. За извършването му на 

http://www.clinica.bg/
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НЦЗПБ ще се заплащат 40 лв. Определянето на неутрализиращи антитела срещу SARS-

CoV-2 с ELISA пък ще се струва 60 лв. 

Тарифата на целогеномно секвениране на 

SARS-CoV-2 е 245 лв. Друг нов метод, който се регламентира е определяне на SARS-

CoV-2 специфични Т-клетки посредством метод ELISpot и цената му е 150 лв. И 

последният се нарича Флоуцитометрично определяне на SARS-CoV-2 специфични Т 

лимфоцити и ще струва 142 лв. Очаква се новите методи бъдат с твърде ограничена 

честота, предвид спецификата на изследванията. Те са високоспециализирани и 

специфични и нямат приложение, което да налага тяхното масово предоставяне, става 

ясно още от мотивите на МЗ. 

 

www.mediapool.bg, 10.05.2021 г. 

https://www.mediapool.bg/radev-gotvi-znakovi-naznacheniya-v-sluzhebniya-kabinet-

news321653.html 

 

Радев готви знакови назначения в служебния кабинет 

 

Мощните политически турбуленции от последния месец навлизат в нова фаза на 11 

май, когато Бойко Борисов вече няма да е премиер, а президентът Румен Радев ще 

назначи служебно правителство, което да организира предсрочните избори на 11 юли. 

От година насам управлението на Борисов се бореше по всякакъв начин да предотврати 

възможността за служебен кабинет на Румен Радев, виждайки в него най- голяма 

заплаха за политическото си оцеляване. 

От ГЕРБ вече обявиха, че кабинетът на Радев щял да е "реваншистки" – вина, която се 

вменява и на новите партии в отиващото си 45-то Народно събрание, които посветиха 

краткия си престой там на задачата да започнат да разграждат управленския модел на 

ГЕРБ. 

Според източници на Mediapool премиер на служебното правителство вероятно ще 

бъде Стефан Янев, секретар на държавния глава по отбраната. Янев е много близък до 

Радев и бе министър на отбраната в предишното служебно правителство, назначено от 

президента през 2017 година. Тогава Янев проведе мащабна ревизия и смяна на кадрите 

във висшия ешелон на военното министерство. 

Обяви и десетки съмнителни сделки, но от разкритията не последва нищо.  

Служебен министър на отбраната най-вероятно ще бъде Николай Цонев, който бе 

военен министър в тройната коалиция от квотата на НДСВ. 

Цонев бе жертва на един от най-крупните удари на прокуратурата по време на 

управлението на ГЕРБ. Той бе арестуван на 1 април 2010 г. във ВМА от полицаи под 

ръководството на тогавашния зам. градски прокурор Роман Василев. Тогава Цонев бе 

проснат на колене на пода, а Василев му каза, че е "абсолютен престъпник". 

Впоследствие Цонев осъди прокуратурата за ареста и бе оправдан. 

Преди няколко години той оглави партията си "Нова алтернатива", която остана 

незабележима на политическия пейзаж. Нейни активисти обаче помагаха неофициално 

на Слави Трифонов и сценаристите му да съберат подписи за референдума, проведен 

през 2016 г., а през 2018 г. Цонев се включи в онлайн кампанията, предшестваща 

учредяването на партията на Трифонов "Няма такава държава" (впоследствие 

преименувана на "Има такъв народ"). Това сътрудничество обаче никога не бе 

официално декларирано и към момента не е известно дали и доколко близки са двамата 

политици. 

Другият силов министър вероятно ще бъде Бойко Рашков, чието име се спрягаше и за 

премиер, но сега се очаква да оглави МВР. 

http://www.mediapool.bg/
https://www.mediapool.bg/radev-gotvi-znakovi-naznacheniya-v-sluzhebniya-kabinet-news321653.html
https://www.mediapool.bg/radev-gotvi-znakovi-naznacheniya-v-sluzhebniya-kabinet-news321653.html
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Рашков е един от малкото хора в системата, който си позволява остри критики към 

главния прокурор Иван Гешев. Той е бивш директор на Националната следствена 

служба и бивш председател на Националното бюро за контрол на СРС. 

В това си качество той влезе в челен сблъсък с бившия шеф на държавното обвинение 

Сотир Цацаров, който практически блокира контрола над СРС-та, а парламентът 

направи така, че да превърне институцията, контролираща подслушването, във фасаден 

орган, отстранявайки всички неудобни нейни членове начело с Бойко Рашков. 

Почти сигурно е, че за правосъден министър в служебното правителство ще бъде 

назначена съветничката на президента по правните въпроси Иванка Иванова. 

Тя е бивш директор на правната програма на "Отворено общество" и е сред експертите, 

които през годините последователно са настоявали за радикална реформа на съдебната 

система. 

Здравен министър вероятно ще бъде бившият шеф на Здравната каса Дечо Дечев, който 

влезе в конфликт с управлението на ГЕРБ заради лобистка законова поправка, довела 

до ощетяване на касата. 

Очаква се пост в кабинета да има и Асен Василев, който вече бе служебен министър на 

икономиката, енергетиката и туризма в служебното правителство на Марин Райков 

през 2013 година. 

Според източници на Mediapool президентът Радев е поканил за външен министър 

дипломат от кариерата, който в момента е посланик и трябва да се завърне в България, 

за да заеме поста. 

Земеделски министър ще е проф. Христо Бозуков. Той заемаше съшия пост в 

служебното правителство на Огнян Герджиков. 

За социален министър се спряга името на Гълъб Донев, който заемаше поста и в 

кабинета на Огнян Герджиков. 

 

www.skener.news , 10.05.2021 г.  

http://skener.news/2021/05/10/%D1%81%D1%82%D0%BE%D0%B9%D1%87%D0

%BE 

 

Стойчо Кацаров ще е новият здравен министър 

 

Заместници на лобиста на частниците болници ще са бившият директор и зам.-

шеф на НЗОК д-р Димитър Петров и инфекционистът от „Александровска“ д-р 

Тома Томов 

 

Жулиета Недялкова  

Изненада готви президентът Румен Радев за поста на здравен министър в служебния си 

кабинет. Вместо бившият управител на НЗОК д-р Дечо Дечев или пулмологът проф. 

Коста Костов (отпаднали заради проблем в биографиите си), държавният глава се е 

спрял на д-р Стойчо Кацаров от Центъра за защита правата в здравеопазването. 

Неговата номинация обаче изобщо не кореспондира с намеренията на БСП и Мая 

Манолова да отнемат търговския статут на болниците и по-скоро е свидетелство за по-

малко намеса на държавата в сектора. Да не говорим за десния уклон на д-р Кацаров 

(какъвто беше профилът и на предишния избор на Радев – д-р Илко Семерджиев). Той е 

един от най-големите лобисти на частните болници и привърженик на приватизацията в 

здравеопазването. 

Роден е на 6 юни 1964 г. в Дупница. През 1982 г. завършва МУ-София. Специализира 

местно управление и здравен мениджмънт. Бил е председател на ОС на Дупница през 

1995 – 1996 г. През 1997 г. е избран за народен представител в 38-ото НС от листата на 

http://www.skener.news/
http://skener.news/2021/05/10/%D1%81%D1%82%D0%BE%D0%B9%D1%87%D0%BE
http://skener.news/2021/05/10/%D1%81%D1%82%D0%BE%D0%B9%D1%87%D0%BE
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ОДС. От 1997 до 1999 г. е областен управител на Софийска област, а от април 1999 до 

2001 г. е зам.-здравен министър. В неговия ресор попадат международното 

сътрудничество и европейската интеграция, лекарствената политика и 

специализираният здравноосигурителен надзор. 

През 2001 г. е избран за народен представител в 39-ото НС, отново от листата на ОДС. 

Член на Комисията по здравеопазването (2001 – 2005) и Комисията по вътрешна 

сигурност и обществен ред (2004 – 2005). Завършва второ висше образование, 

специалност право в Югозападния университет. 

През 2004 г., след оттеглянето на група депутати начело с Иван Костов от СДС, е сред 

основателите на ДСБ и е избран за член на Националното ръководство на партията. 

Заместници на д-р Кацаров ще бъдат бившият зам.-шеф на НЗОК д-р Димитър Петров 

и инфекционистът от Александровска болница д-р Тома Томов, научи още Скенер.нюз. 

Д-р Димитър Петров е роден е през 1961 г. в Търговище. Завършил е Висшия 

медицински институт във Варна и има специалност по вътрешни болести. Д-р Петров е 

бивш директор и подуправител на НЗОК – до 2017 г., народен представител в 38-то 

Народно събрание. Д-р Петров е дългогодишен експерт към БЛС, в момента работи за 

застрахователно дружество и е душманин на доста хора от сектора, част от които са 

Кирил Ананиев, Жени Начева, Петър Москов. 

Биографията, пък и личността на д-р Томов, никак не се връзват с тези на д-р Кацаров и 

д-р Петров, но очевидно държавният глава поне е проумял, че такъв вирус има и ще му 

трябва човек, който да управлява кризата. А д-р Томов е именно такъв – един от най-

добрите специалисти в областта, с основна заслуга в изграждането на COVID-

структури в УМБАЛ „Александровска“, при това от нищото. 

Д-р Томов завършва медицина през 2008 г. в МУ-София, а от 2015 г. има специалност 

„Инфекциозни болести“. В периода 2009-2015 г. работи като ординатор в СБАЛИПБ 

„Проф. Иван Киров“ – Отделение за пациенти с придобита имунна недостатъчност 

ХИВ/СПИН. В този период е и асистент в Катедра по Инфекциозни болести, 

паразитология и тропическа медицина към МУ-София. От 2019 г. до сега е хоноруван 

асистент към Катедрата по Клинична лаборатория. Освен това е лекар-консултант по 

Инфекциозни болести в УМБАЛ „Александровска“. От 2020 г. и в момента е началник 

на Инфекциозно отделение за лечение на пациенти с коронавирус в Александровска 

болница. 

 

 

www.clinica.bg, 10.05.2021 г. 

https://clinica.bg/16791-386-lv.-e-novata-cena-na-imunovenina 

 

386 ЛВ. Е НОВАТА ЦЕНА НА ИМУНОВЕНИНА 

 

Засега препаратът ще се продава само в болниците, което затруднява лечението 

на пациенти с лупус 

 

386.28 лв. е новата цена на имуновенина, на практика тя е два пъти по-висока от 

предишната. Това показва регистрацията на медикамента в позитивния списък. 

Бул Био вдигна цената на имуновенина, защото тя беше много ниска – 140 лв. Въпреки 

това препаратът остава най-евтиния на българския пазар, цените на аналогични 

продукти са два пъти по-скъпи от него. 

Повишението на цената обаче 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/16791-386-lv.-e-novata-cena-na-imunovenina
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се превръща в проблем за пациентите с лупус и вторична тромбоцитопения, които 

ползват лекарството, но го плащат от джоба си. Причината е, че здравната каса няма 

как да го реимбурсира за тези индикации, тъй като те са оффлейбъл. 

Освен това засега имуновенинът 

има регистрира цена само за продажба за болниците, не и за останалите аптеки, което 

допълнително ще затрудни набавянето му от страна на тези пациенти. 

 

www.clinica.bg, 10.05.2021 г. 

https://clinica.bg/16792-Strategiq-na-ES-za-terapevtichnite-sredstva-za-KOVID-19 

 

СТРАТЕГИЯ НА ЕС ЗА ТЕРАПЕВТИЧНИТЕ СРЕДСТВА ЗА КОВИД-19 

 

Имаме готовност да окажем подкрепа на държавите членки за доставката на 

най-малко три нови разрешени за употреба терапии до края на 2021 г., казва Стела 

Кириакиду 

 

Преди броени дни ЕК допълни стратегията си за откриване на ваксини срещу КОВИД-

19 с такава и за терапии. В нея се предвижда да се инвестират над 140 млн. евро, а 

първите резултати да са налице още през тази година. Какво можем да очакваме, 

разказа за clinica.bg Стела Кириакиду, еврокомисар по въпросите на здравеопазването и 

безопасността на храните. 

Ваксинирането в ЕС набира сила. Броят на ваксинираните се увеличава с всеки 

изминал ден. По-миналата седмица държавите членки получиха най-голямата до 

момента доставка на безопасни и ефективни ваксини — над 34 милиона дози. Над 30 % 

от възрастното население вече е получило първа доза ваксина. Благодарение на факта, 

че продължаваме да увеличаваме производствения си капацитет и да ускоряваме 

въвеждането на ваксините, вече можем да гледаме напред с повече оптимизъм и 

надежда. На път сме през юли да постигнем дял на ваксинираното възрастно население 

от 70 %. 

Водещ елемент от отговора ни 

на кризата с КОВИД-19 бе да разработим и въведем безопасни и ефективни ваксини, но 

това не може да бъде единствената ни защитна линия. Ваксинациите са 

животоспасяващ фактор за коренна промяна, но те няма да сложат край на пандемията 

за ден или два. Вирусът ще продължи да бъде част от живота ни, а болните ще 

продължат да се нуждаят от лечение, независимо дали в болница или у дома. 

Значението на това е огромно не само поради увеличаващия се брой нови варианти на 

вируса, но и от гледна точка на факта, че все повече пациенти са изложени на тежки и 

дългосрочни здравословни последици и понякога се нуждаят от грижи в продължение 

на седмици или месеци след заразяването. 

Затова наред с ваксинирането 

трябва да направим всичко възможно, за да защитим нашите граждани от КОВИД-19 и 

да осигурим по-добро лечение. Ролята на терапевтичните средства е решаваща — те 

могат да ускорят възстановяването, да ограничат приема и престоя в болнични 

заведения и да спасят човешки животи. Терапевтичните средства не само помагат на 

нашите граждани по-успешно да се борят с вируса, но и облекчават напрежението 

върху претоварените ни здравни системи. Трябва да продължим усилията за 

разработване на революционни лекарства и за откриване на най-обещаващите 

терапевтични средства. 

За да обединим силите си и да 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/16792-Strategiq-na-ES-za-terapevtichnite-sredstva-za-KOVID-19
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ускорим разработването, производството и доставките, даваме начало на нова 

стратегия на ЕС относно терапевтичните средства за КОВИД-19. Научните изследвания 

продължават. Макар че десетки проекти се провеждат както в ЕС, така и по света, до 

момента в ЕС разполагаме само с един разрешен за употреба лекарствен продукт за 

КОВИД-19. С нашата стратегия си поставяме за цел да гарантираме, че до октомври ще 

разработим и ще разрешим употребата на три нови ефективни терапевтични средства за 

КОВИД-19, които могат да имат потенциал за промяна на посоката на пандемията. 

Тази цел е амбициозна, но реалистична 

— и необходима. Ако през изминалата година успяхме да научим нещо, то е, че 

единственият начин за постигане на реални резултати и промяна за нашите граждани е 

да работим заедно в целия ЕС. Силата на нашата стратегия се корени в координацията 

и съвместните действия — от научните изследвания, разработването, производството, 

разрешаването и въвеждането, по целия път до крайната употреба на лекарствата. 

Първата стъпка ще бъде осигурим подкрепа за научните изследвания и разработването 

на най-обещаващите терапевтични средства. Освен това ще мобилизираме инвестиции 

от бюджета на ЕС, за да изградим гъвкав производствен капацитет, така че 

терапевтичните средства за КОВИД-19 да могат да се произвеждат в достатъчни 

количества, веднага щом бъдат разрешени за употреба. 

На следващия етап ще определим петте 

най-обещаващи терапевтични средства, които могат да помогнат за лечението на 

КОВИД-19, както за сегашните му варианти, така и за бъдещи мутации. Ще работим, за 

да ускорим откриването на обещаващи лекарства за КОВИД-19, и през целия този 

процес ще разчитаме на научния експертен опит на Европейската агенция по 

лекарствата. Успоредно с разработването и пускането на пазара на нови терапевтични 

средства трябва да осигурим безпрепятствен достъп до тях на държавите членки, като 

за целта обединим възможностите си за водене на преговори и гарантираме равен 

достъп. Имаме готовност да окажем подкрепа на държавите членки за доставката на 

най-малко три нови разрешени за употреба терапевтични средства до края на 2021 г. За 

да могат лекарствата да достигнат до гражданите в целия ЕС по възможно най-бързия и 

справедлив начин, са нужни сътрудничество и работа в екип. 

Новите действия, които предприемаме 

в областта на терапевтичните средства, са отличен пример за приноса, който ще 

осигури бъдещият Европейски орган за готовност и реагиране при извънредни 

ситуации в областта на здравеопазването. Ако сме в състояние да предвиждаме 

възникващите заплахи, разполагаме с основните медицински ресурси и процедури, 

необходими за бързо активиране на кризисните механизми, и имаме силни и устойчиви 

здравни системи и вериги на доставки, с които да устоим на натиска, пораждан от 

пандемията, ще можем да запълним пропуските в готовността си за бъдещи здравни 

кризи. Когато решаващият фактор е времето, е изключително важно да изпреварим 

събитията. 

Стратегията на ЕС относно терапевтичните 

средства за КОВИД-19 е и поредната стъпка към целта за връщане към нормален 

живот, включително в икономически и обществен план. Тя е част и от един силен и 

истински Европейски здравен съюз, в който всички държави от ЕС заедно се подготвят 

и реагират на здравни кризи, и осигуряват достъпни и иновативни медицински 

материали, включително терапевтичните средства, необходими за борбата с КОВИД-

19. 

 

 

 


